



الأستاذ المساعد الدكتور إسلام إسماعيل عبد الفتاح محمد أبو زيد جمهورية مصر العربية (السيرة العلمية)

السيرة العلمية أ.م.د. إسلام إسماعيل عبد الفتاح محمد أبو زيد

| Name | Eslam Ismail Abdel Fattah Mohamed Abu | إسلام إسماعيل عبد الفتاح محمد أبوزيد | الاسم | |
|---|--|---|--|--|
| Nationality | Egyptian | مصري | الجنسية | |
| the work | ❖ Social teacher and scientific research skills at Ibn Khaldun Schools in Riyadh -Saudi Arabia ❖ Assistant Professor of History and Civilization at the Islamic University of Minnesota American (remotely) | المعلم اجتماعيات ومهارات البحث العلمي بمدارس ابن خلدون بالرياض (السعودية) المستاذ مساعد التاريخ والحضارة بجامعة الإسلامية بمنيسوتا الأمريكية) عن بعد) | العمل | |
| Education | | | المؤهلات العمية | |
| Bachelor of Arts and Education - Department of Social Sciences - Division of History - Role of May 2008 - with very good grade - College of Education - University of Alexandria. Professional Diploma in Education - Professional Education Teacher - 2009 - Faculty of Education - Alexandria University. Master of Arts in Philosophy of Arts 2/26/2013 - from the Department of | | ي التربية – تخصص معلم 2008م – كلية التربية _ | الاجتماعية _ مايو 2008م. التربية _جامعة _ 2- ببلومة مهنية ف تربية مهنية ألا جامعة الإسكندر _ ماجستير في قا | |

- 3- Master of Arts in Philosophy of Arts 2/26/2013 from the Department of Egyptian and Islamic History and Archeology Islamic History majoring in the Faculty of Arts Alexandria University. With recommending printing at the university's expense and exchanging it with Egyptian and Arab universities.
- 4- PhD in Philosophy of Arts 9/25/2018 from the Department of History,
 Egyptian and Islamic Antiquities Islamic History majoring Faculty of
 Arts Alexandria University.
 With recommending printing at the
 university's expense and exchanging it
- ملجستير في فلسفة الآداب 2013/3/26 م
 من قسم التاريخ والآثار الإسلامية تخصص تاريخ وحضارة إسلامي كلية الآداب جامعة الإسكندرية. مع التوصية بطبع على نفقة الجامعة وتبائلها مع الجامعات المصرية والعربية.
- 4- يكتوراه في قسفة الآداب 2018/9/25 م - من قسم التاريخ الآثار الإسلامية -تخصص تاريخ وحضارة إسلامي - كلية الآداب - جامعة الإسكندرية . مع التوصية بطبع على نفقة الجامعة وتبائلها مع الجامعات المصرية والعربية.

| with Egyptian and Arab universities. | |
|--------------------------------------|----------|
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| Courses | الكورسات |

- I 1- A course in Arabic language from the Department of Arabic Language, Faculty of Arts Alexandria University 2012-notarized by the Egyptian Ministry of Foreign Affairs.
- 2- A course in effective presentation skills from Damanhur University in September / 2018 - documented by the Egyptian Ministry of Foreign Affairs.
- 3- English Language Course (TOEFL) from the British Institute in Alexandria in January 2018.
- 4- ICDL Certificate5 From the Ministry of Communications, dated
- 6- A course in human development from Damanhour University on 2/2013
- 7- A leave in the Holy Qur'an with a narration from Hafs from Asim

- لورة في اللغة عربية من قسم اللغة العربية بكلية الآداب - جامعة الإسكندرية 8018 -موثقة من وزارة الخارجية المصرية.
- يورة في مهارات العرض فعال من جامعة دمنهور في شهر سبتمبر/ 2018 موثقة من وزارة الخارجية
- 3. دورة فـــ اللغــة انجليزيــة (TOEFL) موثقة من المعهد البريطاني بالإسكندرية في شهر يناير /2018.
- 4. من وزارة الاتصالات بتاريخ Certificate .4
 ICDL
- 5. 2 دورة في التنمية البشرية من جامعة دمنهور/ 2013
- 6. إجازة في القرآن الكريم برواية حفص عن عاصم

| Memberships Scientific | العضويات العلمية |
|--|--|
| 1. The Union of Arab Historians in Cairo | 1 إتحاد المؤرخين العرب بالقاهرة |
| 2. The Egyptian Historical Society | 2. الجمعية التاريخية المصرية |
| 3. The General Secretariat of the Union of | الأمانة العامة لاتحاد المؤرخين العرب |
| Arab Historians in Baghdad | ببغداد |
| 4. The General Secretariat of the Library of | الأمانة العامة لمكتبة الإسكندرية |
| Alexandria | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| | |
| Experience | الخبرات |
| | |

- 1- A teacher in the Ministry of Education in Egypt from 2008 to 2018
- 2- Research Skills Teacher at Ibn Khaldoun High School, Al-Nafl Branch, Riyadh, from 2019 until now.
- 3- Supervisor of Social Studies at Al-Rahman Private Language School in Al-Beheira.
- 4- Attending the Union of Arab Historians in Cairo in 2017/2018.
- 5- Shams Platform Coordinator in the Education Office in North Riyadh for Ibn Khaldun schools, certified by the Saudi Ministry of Education
- 6-Member of the integration program at Ibn Khaldun Schools in Riyadh 2022 AD
- 7- A number of educational articles published in Ibn Khaldoun Educational Journal.
- 8- Attending the seminar of the Historical Society in Cairo in 2018.
- 9-Participation by delivering a number of seminars of the General Secretariat of the Union of Arab Historians in Baghdad.
- 10- Participation in a number of television interviews on Egyptian TV.

- مطم في وزارة التربية والتطيم في مصر
 من عام 2008 حتى 2018م.
- معلم اجتماعیات مهارات البحث بثانی ابن خلاون بالریاض من 2019 وحتی الآن.
- مشرف مادة الدراسات الاجتماعية بمدرسة الرحمن الخاصة لغات بالبحيرة.
- 4. حضور ومشاركة في مؤتمرات إتحاد المؤرخين العرب بالقاهرة عامي 2017م/2018م/2019م.
- منسق منصة شمس بمكتب التعليم بشمال الرياض عن مدارس ابن خلدون موثقة من وزارة التعليم السعودية.
- عضو برنامج التكاملي بمدارس ابن خلدون بالرياض 2022م.
- عدد من المقالات التربوية المنشورة في مجلة ابن خلدون التربوية.
- 8. حضور سمنار الجمعية التاريخية بالقاهرة علم 2018 / 2019.
- 9. مشاركة بإلقاء عدد ندوات الأمانة العامة
 لاتحاد المؤرخين العرب في بغداد.
- 10. مشاركة في عدد من اللقاءات التلفزيونيية التاريخية في التلفزيون المصري.

Scientific research

- 1- Research published in February 2021 AD Annals Journal of the Faculty of Arts, Ain Shams University entitled "The political role of Ibrahim bin Hajjaj in Seville and Garmona
- 2- A research published in the January 2021 issue of the Journal of the Islamic University of Minnesota entitled "The Doctrine of Imam Malik in Andalusia between adherence and neglect."
- 3- A research published in the June 2021 issue of the Journal of the Arab Historian at the Union of Arab Historians in Cairo, entitled "Relationships between Muslims and Christians in Andalusia" as a model.
- 4- A research published in the October 2021 issue in the Journal of Historical Facts at the Faculty of Arts, Cairo University, entitled "The Political Role of Ibrahim bin Hajjaj in Seville and Oarmona.
- 5- Research published in October 2021 AD Journal of Historical Studies at the University of Beni Suef entitled "The Mamluks' Tweening Policy in the Red Sea" Jeddah Port as a Model.
- 6- Research published January 2022 AD in the Journal of History and Future, Minya University, entitled "The educational role of Al-Azhar Al-Sharif in the first Fatimid era."
- 7- Research under publication, March 2022 issue, in the Middle East

- 1- بحث منشور في عدد فبراير 2021م مجلة حوليات كلية الآداب جامعة عين شمس معنون "الدور السياسي لإبراهيم بن حجاج في إشبيلية وقرمونة.
- 2- بحث منشور في عدد يناير 2021م مجلة الجامعة الإسلامية بمنسوتا معنون" مذهب الإمام ملك بالأندلس بين التمسك والتفريط
- 3- بحث منشور في عدد 2021م مجلة المورخ العرب بإتحاد المورخين العرب بالقاهرة معنون العلاقات بين المسلمين والنصاري بالأندلس االأسري أنمونجااا
- 4- بحث منشور عدد 2021م في مجلة الوقائع التاريخية بكلية الآداب جامعة القاهرة بعنوان الدور السياسي لإبراهيم بن حجاج في إشبيلية وقرمونة.
- 5- بحث منشور في عدد أكتوبر 2021م مجلة الدراسات التاريخية بجامعة بنى سويف معنون السياسة المماليك التجويرية في البحر الأحمر ميناء جدة نموذجا "
- 6- بحث منشور عدد يناير 2022م في مجلة التاريخ والمستقبل جامعة المنيا معنون " الدور التعليمي للأزهر الشريف في العصر الفاطمي الأول.
- 7- بحث قيد النشر عدد مارس 2022م في مجلة الشرق الأوسط بجامعة عين شمس معنون

| Journal at Ain Shams University, entitled "The Security Policy of Muawiya bin Abi Sufyan, Iraq as a Model." 8- A research under publication, March 2022 AD, Journal of Historical Studies at the University of Beni Suef, entitled "The Crusaders Attempts to Seize Egypt through the Nile River" The Fifth Crusade as a | "السياسة الأمنية لمعاوية بن أبي سفيان العراق نمونجا". 8- بحث قيد النشر عدد مارس 2022م مجلة الدارسات التاريخية بجامعة بنى سويف معنون الدارسات الصلبيين الاستلاء على مصر من خلال نهر النيل" الحملة الصلبية الخامسة نمونجا (618هـ/1221م). |
|---|---|
| Model (618AH/ 1221AD). Address | العقوان |
| Abu almatamir Albuhayra Eslam.e.abozeid@gmail.com | مدينة أبو المطامير — محافظة البحيرة البحيرة البحيرة البحيرة البريد الإلكتروني |
| الجوال السعودية على الواتس: 0542472695 | الجو ال مصر 01096855787 |